海巡查緝販毒集團 斷絕防堵毒品來源

Coast Guard Investigates Drug Syndicate, Halting Drug

Traffickers at the Source.



◎文/ 韓道昂 圖/ 基隆查緝隊提供 ◎Article/ Han Dou-an

遭海巡人員查獲之販 毒嫌犯。 Suspecters and Bags containing drugs.



查獲提袋裝有重達11公斤三級毒 品K他命成品。

Bag containing 11 Kg of drugs.

9 7年11月22日臺灣板橋地方法院檢察署檢察官指揮海巡署北部地區巡防局台北機動查 網隊會同岸巡第一二、一三大隊與台北縣政府警察局汐止分局社后派出所等單位,共同偵破由曾 〇〇、何〇〇為首之「K他命」走私販毒集團,並 起出甫走私入境之三級毒品K他命成品,毛重約 13,139.69公克,成功遏止毒品流入市面。

毒品犯罪是典型的國際組織性犯罪之一,我國 目前的毒品問題則以海洛因及安非他命、K他命為 主,主因台灣本身並非毒品或是原料的生產國,所 有的毒品完全是由海外走私進口,因此毒品在台灣 地區價格昂貴,走私毒品有暴利可圖,故法律雖對 運毒、販毒者科處重刑,然毒梟仍利用出國及前往 大陸機會,運用各種管道將毒品走私入境。如本 案,台北隊接獲情資顯示,某航運公司貨車司機曾 ○○為首之販毒集團,長期供售「K他命」毒品給 台北地區酒店及PUB,經多日蒐證後,發現曾嫌 藉工作之便,竟安排犯嫌何〇〇多次進出大陸接洽 走私K他命來台,曾○○則在台灣地區負責毒品接 運及接洽毒品買家等事宜,以搶攻年節前夕大賺一 筆錢。然經台北機動查緝隊報請臺灣板橋地方法院 檢察署李超偉檢察官指揮該隊與岸巡第一二、一 三大隊、台北縣政府警察局汐止分局社后派出所 ovember 22nd 2008. Prosecutor from the Banciao District Prosecutors Office lead a successful bust of drugs coming into Taiwan. Aided by the Taipei Reconnaissance Brigade, Coast Patrol Corps 12 and 13, Northern Coastal Patrol Office, CGA, and the Sijhih Precinct Siaau Police Station. The investigation leads to the capture of the "Katamine" drug trafficking syndicate headed by Tsang XX and Ho XX. The syndicate attempted to smuggle grade 3 katamine ingredients weighing at 13,139.69 grams and successfully stopped the entry of the drug into the nation.

The Syndicate is similar to many international drug cartels, which mainly deals in Heroin, amphetamine and katamine. Because Taiwan does not produce drugs or their main ingredients, most drug source needs to enter the market through smuggling. The drug prices are high and the high profit motivate many to attempt to break the law. Even with the high penalties punishments in the nation, traffickers use various channels to enter the market through China. The example in this case was Tsang XX, who was a shipping company cargo truck driver and supplied various pubs and clubs with katamine in a long term basis. During the investigation, Tsang XX was found to use his position and to contact Ho XX whom regularly visits mainland China to contact katamine suppliers. Tsang XX on Taiwan's side contacts buyers and expects to make high profits with the up coming New Year's holidays. Investigations by Prosecutor Li Chao-wei from the Banciao District Prosecutors Office working with the Taipei Reconnaissance Brigade, Coast Patrol Corps 12 and 13, Northern Coastal Patrol Office, CGA, and the Sijhih Precinct Siaau Police Station lead to a drug bust on November 22nd, 2008. Ho XX and associates were entering the country and making contact with downstream buyers when the investigators made their move. The action group began work at 23:30 and captured drug dealers Wu XX and Kwok XX respectively on Yanping N. Rd, driving vehicle

等單位共組專案小組進行調查;復於97年11月22日曾、何等嫌於接應毒品入境,並開始販售給下游藥頭之際,專案小組即展開收網工作,當日晚間23時20分許,專案小組分別在台北市延平北路上前攔查甫購得毒品之藥頭吳○與郭○所駕車輛9F-○○(2256)與CKH-○○(2256),當場車內分別查獲三級毒品K他命各1公斤後,隨即前往主嫌曾○○葫蘆街○○號○樓住處內起出三級毒品K他命11公斤,全案共計查獲三級毒品K他命約13公斤。

現今之毒品交易,已一改往日避人耳目暗中私 相授受之模式,而以利用光天化日之公眾場所及運 用川流不息的人潮或閃爍耀眼的霓紅燈等作為掩 護,在「眾目睽睽」之下,進行毒品交易。此外, 國際大盤毒販更利用車站、百貨公司寄物櫃、機車 置物箱、汽車行李箱作為掩護,以死活轉手方式及 諜報人員手法,從事毒品交易,企圖規避緝毒單位 之追查,足見煙毒犯罪已屬高狡詐性之犯罪。台灣 地區四面環海,海岸線長達1,400公里,海、空運 發達,利於走私,除非掌握確實之情報資訊,以目 前之設備、人力及勤務編排,查緝走私欲求萬無一 失,誠屬不易。查緝毒品案件是一項智慧對狡詐之 戰,毒梟為避免遭司法單位查緝,在交易聯繫的過 程中,因時、因地、因季節或其他常態事物等之不 同,處心積慮地對毒品交易、數量等,編訂多套相 關之暗語或密碼,適時、適性變換使用,以作為相 互通聯、安全辨識或洽談交易之用,用諜報人員活 動模式與查緝人員鬥智。加上近一年來至各地方法 院聲請通訊監察作業駁回率偏高,顯現偵辦毒品案 件日趨困難,所幸策辦本毒品案的專案小組人員對 相關對象實施全程跟監蒐證,鍥而不捨的追查監偵 及有效掌握線情,才一舉查獲該販毒案件,在毒品 入境後尚未流入市面之前即全部查獲。

查緝毒品案件是一項智慧對狡詐之戰,毒梟利用毒品以牟取暴利,嚴重殘害國人身心健康,海巡署將以維護國人生命財產為責,持續致力海域及岸際安全,同時也呼籲民眾多利用海巡118報案專線,共同檢舉、防堵不法。

(本文作者任職於北部地區巡防局基隆查緝隊)

plate 9F-8xxx(2256) and CKH-1xx (2256). After 1 kg of grade 3 drug katamine was found, the group moved to Tsang 's house in F., No.xx, Hulu St., Shilin District and found another 11 kg drugs. Total bust in this investigation was 13 kg grade 3 drug katamine.

Today's drug trafficking trade is no longer the traditional dealer in the dark alley trading done in cover, but instead of using busy crowds and flashing neon lights as cover and deals in open daylight and under public view. International cartels even uses train stations, department store locker rooms, motorcycle seat compartments, and car boots as points to deliver drugs to buyers through light of hand and spy techniques. The drug traffickers are becoming more cunning. Taiwan is surrounded by sea and 1,400km of coast, with well-developed marine and air transport which all make opportunities for smuggling. Unless we have a solid lead, it is unrealistic to expect to intercept all smuggling operations with the current equipments and personnel resources. Catching traffickers is a trial of intelligence against criminal cunning. The traffickers use regularly changing codes to communicate drug quantity, trading locations for transaction. Usually having a better grasp of local conditions, the traffickers have the advantage of knowing the location, time, season and other factors to confound investigators. With the courts numerous refusals to allow communication surveillance, it makes the job of the investigators harder. However thanks to the diligence and perseverance of the investigating team, evidence slowly gathered finally gives the opportunity to capture the perpetrators and halt the drug before it enters the market.

Investigating drug trafficking is a battle of intelligence against criminal cunning. Dealers are motivated by high profits to do harm to citizen's health. The Coast Guard Administration has a duty to protect our citizen's health and properties and maintain constant vigilance to the coast and marine territories. We encourage citizens to make use of coast guards hotline 118 to stop crimes from being committed.

(The author is Carrently with the Keelung Mobile Law Enforcement Brigade, Northern Coastal Patrol Office, Coastal Patrol Directorate General)